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2351 18/1 62: 1. beh. af f. t. 1. om egnsudvilding m. v. 2352 

[Handelsministeren.] 
at mangel på arbejdskraft har gjort sig gæl- 
dende i meget store dele af landet. Det vig- 
tige må vel være, at der nu 홢 sådan har 
jeg forstået det 홢 til en vis grad igen er 
den arbejdskraft til rådighed i Køge, som 
den fabrik, vi særlig har omtalt, henvender 
sig til, nemlig ufaglærte. Så har vi samtidig 
fået bevaret en beskæftigelse for Maribo 
amt, som vi ikke havde fået bevaret uden 
dette initiativ. Men det er kun et eksempel 
på, at på længere sigt kunne dette også være 
den rigtige vej. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Peter Nielsen: Jeg foreslår, at lovforsla- 
get henvises til et udvalg på 17 medlemmer. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 

Formanden: Der er ikke mere at foretage 
i dette møde. 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, fredag den 19. januar, kl. 13 med føl- 
gende dagsorden: 

1) Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående: 

Forslag til lov om økonomisk samordning. 

2) Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående: 

Forslag til lov om egnsudvikling m. v. 

3) Tredje behandling af: 

Forslag til lov om læreruddannelsen på 
Færøerne. 

4) Anden (sidste) behandling af: 

Forslag til folketingsbeslutning angående 
folketingets ombudsmands beretning 
for året 1960. 

5) Anden behandling af: 

Forslag til lov om nedslag i skatteansæt- 
telsen for folkepensionister m. fl. 

6) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om op- 
rettelse af Statens kunstfond og Eckers- 
berg-Thorvaldsenfondet. 

7) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af loven om 
oprettelse af 홢Statens almindelige Vi- 
denskabsfond". 

Mødet hævet kl. 1650. 

46. møde.  

Fredag den 19. januar kl. 13. 

Formanden: Medlemmer af folketinget 
Aksel Larsen, O. Mathiasen og Morten 
Lange har meddelt mig, at de ønsker til 
statsministeren og indenrigsministeren at 
stille følgende forespørgsel: 

홢Statsministeriet har til alle husstande 
udsendt en pjece med titlen 홢Hvis krigen 
kommer". 

Mener regeringen, at de råd og de 
anvisninger på beskyttelsesforanstaltnin- 
ger, der i denne pjece gives befolkningen, 
er af reel værdi i tilfælde af, at Danmark 
udsættes for krigshandlinger?" 

Medlem af folketinget Chr. Madsen har 
meddelt mig, at han ønsker til indenrigs- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

Vil ministeren gå ind for opførelse af 
en fødselsanstalt i Ålborg eller Nordjyl- 
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2353 19/1 62: Meddelelser fra formanden. 2354 

[Formanden.] 
land af samme størrelse og karakter som 
den i Århus? 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om økonomisk sam- 
ordning. 

Valgt blev: Henning Rasmussen, Lis 
Groes, Per Hækkerup, Helge Nielsen, Peter 
Nielsen, Hans Rasmussen, Peter Ravn, Chr. 
Thomsen, Helge Larsen, Axel Kristensen, 
Alfred Bøgh, Damsgaard, Foged, Poul Møller, 
Adolph Sørensen, Weikop og Aksel Larsen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om egnsudvikling m. v. 

Valgt blev: Peter Nielsen, Andreas Hansen, 
Lund Jensen, Th. Mikkelsen, Poul Nilsson, 
Hans Rasmussen, Henning Rasmussen, Peter 
Ravn, Kirkegaard, Henry Christensen, Ejnar 
Hansen, Sø-én Jensen, Østergaard, Knud 
Thomsen, Fanger, Vestergaard Poulsen og 
Arne Larsen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
læreruddannelsen på Færøerne. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 2139). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 115 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning angående folketingets om- 
budsmands beretning for året 1960. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2065). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 113 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet folke- 
tingets ombudsmand meddelelse om denne 
vedtagelse. 

Den følgende sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
nedslag i skatteansættelsen for folkepensio- 
nister m. fl. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1415, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
169). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Th. Mikkelsen: Da mit partis ordfører, 
det ærede medlem hr. Peter Nielsen, er for- 
hindret i at være til stede ved anden be- 
handling af lovforslaget, skal jeg i hans 
sted fremsætte nogle bemærkninger vedrø- 
rende udvalgsarbejdet. 

Udvalget har holdt 4 møder og har her- 
under haft 2 samråd med finansministeren 
samt modtaget en deputation fra De sam- 
virkende Invalideorganisationer, der frem- 
satte ønsker om skattefrihed for invaliditets- 
ydelser. Disse tanker har mødt sympati 
i mit parti. Udvalget ha rdrøftet mulig- 
heden af at gøre maksimalindkomsten ens- 
artet for hele landet, men man mener, at 


